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Teknik- og Miljøudvalget anbefaler overfor Økonomiudvalget og 
Borgerrepræsentationen, at Indkøbspolitikken får et øget fokus på miljø- og 
klimaområdet, herunder bæredygtig vækst.  
 
Teknik- og Miljøudvalget anbefaler, at fokusområdet ’Mere ansvarligt og 
bæredygtigt indkøb’ uddybes med konkrete målsætninger og tiltag, der sikrer, 
at Københavns Kommunes nuværende miljø- og klimamål i højere grad 
tilgodeses.  
 
Helt konkret foreslår Teknik- og Miljøudvalget at følgende tiltag 
konkretiseres:  
 
Cirkulære indkøb  
Kommunen bør undersøge potentialerne for cirkulære indkøb og dermed 
udvikle kommunens nuværende forbrug og indkøbspraksis i en cirkulær 
retning, hvor produkters levetid forlænges, eller værdifulde ressourcer 
genbruges eller genanvendes. Dette skal ske ved pilotforsøg.  
 
Bæredygtige indkøb i kommunale selskaber  
Kommunen bør i videst muligt omfang udarbejde samarbejdsaftaler med de 
kommunalt ejede selskaber, som sikrer, at disse også følger Københavns 
Kommunes Indkøbspolitik 2019-2022 og Paradigme for miljø- og klimakrav. 
Det gælder for eksempel HOFOR, Movia og ARC. Teknik- og 
Miljøforvaltningen undersøger mulighederne i samarbejde med 
Økonomiforvaltningen.  
 
Klimavenlig varetransport  
Kommunen bør stille krav til den transport, der er forbundet med kommunens 
indkøb. Det skal ske for at fremme bæredygtige mobilitetsløsninger og 
bidrage til at reducere CO2, luftforurening og trængsel. 
 
Mikroplast  
Inden udgangen af 2018 orienteres Økonomiudvalget og Teknik- og 
Miljøudvalget om en strategi for reduktion af mikroplast via vareindkøb. Her 
er blandt andet fokus på kunstgræsbaner, dæk, tekstiler og vejstriber. Denne 
strategi skal videreføres fra 2019 og fremefter.  
 


